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Co nového na úřadě 
 
Dne 18.10.2022 proběhlo ustavující veřejné zasedání nového zastupitelstva. Vzhledem ke 
stále narůstající administrativě jsme se rozhodli, že zvolíme dalšího místostarostu, který 
pomůže především s administrativní činností. Nové složení obecního úřadu je následující: 
starosta – neuvolněný: Michal Moravec 
místostarostka – neuvolněná: Bc. Martina Linhartová 
místostarosta – neuvolněný: Jan Moc 
předseda kontrolního výboru: Marcel Kříž, členové: Josef Švorc, Mgr. Josef Balcar 
předseda finančního výboru: David Moravec, členové: Josef Švorc, Mgr. Josef Balcar 
 
Dne 29. 9. 2022 byla obec vyrozuměna o získání dotace ve výši 600 tis. Kč na akci: ,,2022 – 4 
TI Dobřany“, tedy zasíťování stavebních parcel.  
Ve čtvrtek 22.12.2022 proběhne druhé veřejné zasedání, kde se bude schvalovat rozpočet na r. 
2023. Dále byla provedena kalkulace vodného na r. 2023 a bude se schvalovat jeho výše, 
která je navržena na částku 30,- Kč za 1 m3 bez DPH, tedy 33,- Kč s DPH.  
 
Jako v loňském roce jsme pro vás připravili Dobřanský kalendář ve dvou formátech A4 a A3, 
který si můžete zakoupit v Majketu nebo na obecním úřadě. 
 
V sobotu 7.1.2023 projdou naší obcí opět Tři králové. Ve dnech 13. a 14. ledna nás čeká první 
kolo prezidentských voleb a o čtrnáct dní později zřejmě druhé kolo. Pevně věřím, že si 
zvolíme dobrého prezidenta. Pokud to sněhové podmínky dovolí, měl by se 11.2.2023 
uskutečnit na závodišti motoskijöring. Na sobotu 4.3.2023 je naplánovaný v sokolovně 
sokolský ples. 
 
Na poslední straně zpravodaje je otisknutý leták od KHK s kontakty na sociální pracovníky. 
Pokud je někdo z vás postižen tzv. energetickou chudobou, obraťte se na uvedené kontakty, 
kde vám poradí nebo pomohou.    

           starosta 
  

 
Společenská kronika 
 
 
Svá životní jubilea oslavili či ještě oslaví:  
 
Pan MORAVEC  Jiří  70 let  
 
Pan MARTÍNEK  Josef  80 let 
 
Paní TAMCHYNOVÁ Irena  60 let 
 
Všem oslavencům přejeme pevné zdraví do dalších let! 
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Vánoce, Vánoce přicházejí… 
 
Venku panuje krásné podzimní počasí a ve výlohách obchoďáků se již objevují první reklamy  
na šťastné a veselé. Vánoce již dávno nejsou jen náboženským svátkem, ale především 
komerční záležitostí, a tak začne pravidelné předvánoční masírování reklamami na všechno 
možné.  
Při představě co budeme muset všechno zase zařídit, si mohou i někteří trochu ,,zoufnout“.  
Jsou země, kde se Vánoce neslaví. V Saúdské Arábii si vánoční stromek nerozsvítíte, protože 
byste mohli jít až na pět let do vězení. Ani v Tádžikistánu není oslava Vánoc povolena. Děti  
si nesmějí ve školách dávat dárky. Ani ruský Děda Mráz není v této muslimské zemi povolen,  
i když tato země byla dlouhá léta součástí SSSR. 
Komunisté těmto svátkům také nepřáli. Vánoce byly zakázány v Číně, Albánii, na Kubě. Tam 
byly obnoveny až po návštěvě papeže Pavla II. v roce 1996. Dodnes si stromeček neustrojíte  
v KLDR, přesto mají 24. 12. obyvatelé této země volno. Slaví totiž narození matky Kim 
Čong-ila „Posvátné matky revoluce“. V Číně jsou Vánoce v současnosti chápány jako svátky 
komerce a ne křesťanské svátky. Obchodní centra jsou bohatě vyzdobena symboly Vánoc 
jako jinde na světě. 
V různých částech světa nadělují dárky různé nadpřirozené bytosti. V minulosti měl vánoční 
nadílku na starosti svatý Mikuláš, který ji roznášel 6. prosince. V některých oblastech  
se dárky rozdávaly 28. prosince, v Den neviňátek. Tato nadílka neměla nic společného  
se současným obdarováváním. Po reformaci církve v 16. století na jeho místo pomalu 
nastoupil Ježíšek. Tato záhadná bytost, kterou si lidé a hlavně děti představují různě, jako 
neviditelné miminko nebo andělskou bytost, dodnes naděluje na Slovensku, v Maďarsku, 
Rakousku, Polsku a na jihu Německa a i v jiných státech. Jak Ježíšek dopravuje dárečky pod 
stromeček je záhada dodnes. V protestantské Anglii a dalších zemích se tento zvyk neujal, 
tam stále naděloval dárky svatý Mikuláš, kterému se zde říkalo Santa Claus. Tuto bytost,  
v různých podobách, pak převezli přistěhovalci i do Ameriky. Později firma Coca-Cola 
ustrojila Santa Clause do červeného obleku, jak ho známe dnes. Santa je konkrétní postava 
dobrotivého stařečka, který přiváží dárky z dalekého severu na saních, které táhnou sobi.  
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Proto možná přijíždí až 25. prosince, kdy se časně ráno spouští komínem a naděluje  
do fuseklí, také to nemá jednoduché. Ve Španělsku napří-klad naděluje vánoční strýček, který 
připomíná dřevěné prasátko s červenou čapkou, když se o něj děti před Vánocemi dobře 
starají, vytlačí ze sebe ne bobky, ale dárky. V ostatních evropských zemích převážně naděluje 
postava nějakého hodného dědečka. 
Těžké období nastalo českému Ježíškovi v době komunistického režimu. Na jeho místo měl 
nastoupit sovětský Děda Mráz. I přes všechnu propagandu se Děda Mráz vrátil tam, odkud 
přišel.  
Jsme rádi, že na Štědrý večer náš kouzelný, záhadný Ježíšek donese do našich domovů nejen 
dárečky, ale hlavně pohodu, štěstí a lásku. Moc bychom si přáli, aby to nebylo jen u nás, ale 
po celém světě, ať už věříme nebo nevěříme. 
Na fotografii vidíme besídku Dědy Mráze v bysterské hospodě v roce 1960. Soudruh učitel  
V. Sedláček naděluje malé Miládce Matuškové (Moravcové).                                 

H. Ježková 
 

Z činnosti TJ Sokol Dobřany 
 
Milé sestry a milí bratři, 
letos jsem byla opět zvolena starostkou TJ Sokol Dobřany. Nejprve bych Vám všem chtěla 
velmi poděkovat za důvěru a znovuzvolení. Budu se snažit, abych Vaši důvěru nezklamala. 
Výbor naší jednoty po volební valné hromadě z 18. 3. 2022 pokračuje v tomto složení: 
Náčelnice – Zdena Moravcová, náčelník - Jan Baďo, vzdělavatelka - Hana Ježková, 
jednatelka - Hana Vomáčková, hospodářka – Ivana Kopejtková, členka kontrolní komise – 
Simona Švorcová a starostka – Martina Linhartová. Také bych chtěla touto cestou poděkovat 
bratrovi Jiřímu Moravcovi, který se i nadále příkladně stará o náš svatostánek (sokolovnu)  
a sestře Gabriele Tošovské za pomoc s účetnictvím. Samozřejmě patří velké díky všem 
aktivním členům.  

Musím se přiznat, že 
agenda spojená s funkcí 
starostky se dle mého 
názoru stává rok od roku 
náročnější. Například v ro-
ce 2021 jsme museli přejít 
na elektronickou evidenci 
členské základny, kdy bylo 
nutné zadat do systému 
veškeré potřebné údaje o 
členech jednoty a zoriento-
vat se v nových výkazech, 
které se nyní podávají také 
elektronicky. Jistě jste si 
všimli, že jste již za rok 
2022 neobdrželi členské 
známky v papírové 

podobě. Členskou známku Vám mohu na vyžádání zaslat na e-mail také již pouze 
v elektronické podobě. Nyní nás do konce roku ještě čeká povinné založení datové schránky  
a zřízení elektronického podpisu pro komunikaci s orgány státní správy. V současné době má 
naše jednota 45 členů. 19 žen, 3 seniorky, 16 mužů a 7 seniorů.  
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Na volební valné hromadě 
byla také upravena částka za 
členské známky a to na 250,- 
Kč a pro seniory (nad 65 let 
včetně) na 50,- Kč. Od 
Orlické župy jsem obdržela 
informaci, že vzhledem k blí-
žícímu se XVII. Všesokols-
kému sletu bude v roce 2023 
navýšena částka za členskou 
spolkovou známku. A to 
takto: děti, mládež a senioři: 
300 Kč, dospělí: 600 Kč. Děje 
se tak na základě usnesení  
13. sjezdu OS o povinné 
sletové známce v nominální hodnotě 100 Kč pro rok 2023. Celá tato částka bude použita  
na přípravu a organizaci sletu. Na základě této informace se na začátku roku sejde náš výbor, 
který bude muset rozhodnout, jaká bude nastavena výše poplatku pro rok 2023 vzhledem 
k výše uvedené informaci. Zda ponecháme výši poplatku beze změny nebo ji budeme nuceni 
navýšit. Členové jednoty budou o výši poplatku za rok 2023 informováni na valné hromadě, 
která se uskuteční na jaře 2023. 
 
Jistě jste si také všimli, že došlo k úpravě terénu za klubovnou sokolovny. Byl zarovnán terén, 
položena dlažba a dodělány obruby u hřiště. Úprava se velmi zdařila a je praktická. 
Samozřejmě by se tak nestalo bez výborné spolupráce jak členů, tak i nečlenů Sokola a všem, 
kdo se na zvelebení podíleli, patří velký dík. Máme to zase o trochu hezčí. 
Nemalou účast jsem zaznamenala také na podzimní sokolské brigádě. Odvedla se hromada 
potřebné práce, nadělalo se dřevo, uklidili se vnitřní prostory sokolovny a domnívám se,  
že si příjemně posedělo. Jsem velmi ráda, že se nás vždy tolik sejde a že si i brigádu 
dovedeme zpříjemnit a užít.  
 
Od 1. 4. 2022 došlo k úpravě poplatků za pronájem sokolovny a to následovně: 
 

  člen nečlen          
KLUBOVNA 250 1 000 Kč        
SÁL + KLUBOVNA 500 2 000 Kč        
HŘIŠTĚ CVIČENÍ 0 200/hod. Kč        
SOKOLOVNA CVIČENÍ 0 300/hod. Kč        
JÓGA 0 100/hod. Kč        
           
Pozn.Hřiště je pro dobřaňáky ZDARMA. Pronájem za účelem životního jubilea nebo smuteční 
hostiny je pro členy TJ Sokol Dobřany ZDARMA. Hromadné akce, např. plesy po individuální 
domluvě. 
 
Letos slaví Sokol 160 let od svého vzniku. Slavný spolek Sokol byl založen 16. února 1862. 
Veškeré chystané akce a aktuality ze Sokola se dozvíte na webových stránkách 
www.sokol.eu.  
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Závěrem bych chtěla za TJ Sokol Dobřany popřát klidné a šťastné vánoční svátky a pevně 
doufám, že se v roce 2023 budeme potkávat na akcích konaných jak TJ Sokolem Dobřany, tak 
naší obcí. 

                                                                                            Martina Linhartová 
                                                                                        starostka TJ Sokol Dobřany 

 

Historie jednoho domu čp. 69 v Dobřanech 
 
V roce 1852 koupil Ludvík OBST z Olešnice Marvánovo hospodářství i s mlýnem čp. 7 pod 
Dobřany. V té době po roce 1860 Olešnice byla živé městečko a žilo zde 2200 obyvatel 
převážně německé národnosti. Kupeckých živností zde bylo asi více. Antonín Obst, kupec 
z Olešnice, se rozhodl hledat nové místo někde v okolí. Zřejmě na doporučení svého 
příbuzného, možná i bratra Ludvíka, se rozhodl pro Dobřany. V té době Dobřany neměli  

 

žádný solidní kupecký obchod. Byli zde prodejci, spíše však kramáři, kteří v tmavé  
a zatuchlé místnosti prodávali všechno dohromady, od petroleje až po mouku.  
Antonín Obst koupil před kostelem kus obecního pozemku a postavil zde kupecký dům. Byl 
to první zděný dům v Dobřanech, s mansardovou střechou, ve slohu doznívajícího lidového 
baroka.  
V roce 1867 byl dům zaknihován na jméno Antonín a Kristina Obstovi a dostal nové  
čp. 69. Mimo kupectví zde bylo menší pohostinství. Dům postaven výhodně proti kostelu, 
lidé po mši si zde mohli nakoupit, nebo zajít do hospody. Nevýhodou bylo, že k domu 
nepatřily téměř žádné pozemky. V roce 1870 byl kupec Antonín Obst z čp. 69 ustanoven 
patronátním úřadem v Opočně zádušníkem kostela v Dobřanech (správce kostelní pokladny). 
Antonín Obst věnoval kostelu dřevěnou sošku Krista, umístěnou na stěně ochozu kruchty, 
směrem k oltáři. 
13. 7. 1879 v čp. 69. zemřel Ferdinand Obst, stár 21 let, student lékařství v Praze, rodem 
z Olešnice. Byl to buď syn, nebo někdo z přízně.  
U zdi kostela, nad Obstovou hrobkou je odstavený pomník. 
 

Antonín Obst     17. 1. 1838 -  24. 9. 1899 
Kristina manž.   24. 7. 1842 -  19. 7. 1895 
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Dům potom rychle střídal majitele: 
 

1899 Antonín a Matylda Kleslovi 
1900 Josef Havlas ½ 

Vilemína Dusilová ½ 
1903 Vilemína Němečková 
1904 František a Marie Jarkovští 

 
František Jarkovský se narodil 8. 3. 1878 v Byzhradci 
manž. Marie se narodila 19. 8. 1881 ve Voděradech, svatbu měli 17. 11. 1903 v kostele  
ve Voděradech. 
 
Novomanželé kupují dům čp. 69 v Dobřanech, co je však neobvyklé, stěhují se z kraje do hor. 
Narodili se jim čtyři synové: František zemřel v r. 1912   1 měsíc 

Bohuslav zemřel v r. 1921   5 roků 
Josef  narozen  1. 6. 1919 
František narozen  7. 1. 1922 
 

Jarkovský byl řezník, kromě masa prodával droby (barvené kroupy, jitrnice, tlačenka), 
provozoval hospodu pro menší společnost. Roku 1924 žádá řezník a hostinský Fr. Jarkovský 
o rozšíření koncese hostinské k výčepu jemných likérů. Žádosti bylo vyhověno. K domu 
nepatřily téměř žádné pozemky. Jarkovskému se poměrně dobře dařilo a kupoval pole, neměl 
však pro hospodářství prostor. Roku 1934 koupil od obce pozemek a postavil menší stodolu. 
Syn Josef odešel z domu a oženil se. Jen občas navštívil své rodiče. 
S rodiči zůstal doma Franta- svérázná postava Dobřan. Řeznictví, hospoda byly postupně 
zrušeny a rodina se živila zemědělstvím. V roce 1953 byly peněžní ústavy i kampeličky, 
sloučeny pod Českou státní spořitelnu. Kancelář jednatelství spořitelny byla umístěna v čp. 69 
u Jarkovských. Rodina dostala příspěvek za pronájem, otop a úklid. Byla zde malá čekárna 
s lavicemi u zdi, odkud se chodilo do kanceláře. V kanceláři úřadoval Adolf Krulich z čp. 25 
a František Krulich z čp. 28, po otci Slávek Krulich. Úřední hodiny byly v neděli dopoledne. 
Po mši si chodili rolníci vybírat peníze za mléko a jiné dodávky. Lidé stejně říkali, že chodí 
do kampeličky. Franta pracoval v zemědělském družstvu, přes zimu jezdil na brigádu do 
průmyslových podniků. 
Rodiče zestárli: Frant. Jarkovský, řezník, zemřel 30. 3. 1961 ve věku 83 let 
Marie Jarkovská, manž. Zemřela 13. 10. 1966 ve věku 85 let. 
Franta zůstal v domě sám, rád by se oženil, ale nebyla už v okolí žádná nevěsta. Nakonec 
odešel do světa, oženil se a byl spokojen. Do Dobřan jezdil asi 2x za rok, zkontrolovat 
chalupu. 
Koncem 80. let dům prodal Miloši Bartošovi k rekreaci. Ten zde přes víkend provozoval 
malou hospůdku pro sousedské posezení. 
Franta Jarkovský zemřel 21. 3. 1997 v Karlových Varech ve věku 75 let. Josef Jarkovský 
zemřel 27. 6. 1988 Teplice – lázně ve věku 69. let. Dcera Josefa Jarkovského Marie Pátková, 
nechala přemístit do rodinného hrobu v Dobřanech ostatky svých rodičů i prarodičů. Jen 
Franta zde chybí, urna zůstala v Karlových Varech.  
 
V roce 1997 Miloš Bartoš prodal čp. 69 a koupil čp. 19 v Dobřanech. Novými majiteli čp. 69 
se stali manželé Vomáčkovi z Náchoda. Dům vkusně a citlivě opravili k trvalému bydlení. 
 
Dům spolu s kostelem sv. Mikuláše tvoří krásnou dominantu vesnice. 

Josef Langr  
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Vzpomínka na nejstarší obyvatelku Dobřan 
 
Letos 6. listopadu by oslavila sté narozeniny nejstarší 
obyvatelka Dobřan paní Božena Andršová. Oslav se bohužel 
nedožila, protože zemřela 30. ledna 2022. Rádi bychom na ni 
zavzpomínali. Celý život prožila v Dobřanech a také se tu 
narodila v domku čp. 37. Dnes domek vlastní manželé 
Mrozkovi. Její rodiče Marie a Jaroslav Moravcovi měli malé 
hospodářství. Tatínek si přivydělával jako švec a maminka 
pracovala ve škole jako školnice. Boženka musela pomáhat  
v hospodářství a starat se o svého o osm let mladšího bratra 
Jaroslava. V 16 letech začala přebírat starost o domácnost, 
protože maminka onemocněla souchotinami a za několik let 
zemřela. Doba byla těžká. Paní Andršová vzpomínala, jaký 
strach zažila, když zapomněla za války zatemnit okénko  
u chléva a přišlo na ně gestapo. Naštěstí vše dobře dopadlo. Nejen prací je člověk živ,  
a tak zbyl i čas na zábavu. U Moravců se scházela mládež a tančilo se u gramofonu nebo se 
vyráželo na Prázovu boudu. Po válce se Božka, tak ji nejčastěji oslovovali známí, provdala za 
Josefa Andrše z Bohdašína. Nejprve bydleli v pronajatém domku v Janově, kde se jim 
narodily dvě dcery Zdena a Alena. V Dobřanech se svým bratrem stavěli svépomocí 
dvojdomek do kterého se v roce 1962 přestěhovali. Paní Andršová celý život pracovala  
v Drutce (družstvo tkalců). V létě i v zimě chodila s paní Petříkovou a Moravcovou po úzké 
cestičce na Doly. V zimě se brodily sněhem a v létě se při zpáteční cestě pěkně zapotily. Práce 
Božku bavila, a tak v ní vydržela až do svých 69 let. Nechodila už pěšky, Drutka své 
zaměstnance vozila autem. Její největší láskou byla rodina, dcery, 4 vnoučata a později  
8 pravnoučat. Všichni Božku často navštěvovali. Další láskou byla zahrádka, která byla jako 
ze škatulky. Také ráda pletla a z jejich domku se ozývala dechovka, kterou ráda poslouchala. 
Konec života prožila v domově pro seniory v Opočně. Byla zde velice oblíbená pro svoji 
milou a přátelskou povahu, a tak si ji pamatujeme i my a rádi na ni budeme vzpomínat.                                                          

H. Ježková 
 

KROK za KROKEM v DOBŘANECH 
 
V minulém DOBŘANSKÉM ZPRAVODAJI jsme končili s událostmi měsíce srpna. Skončily 
prázdniny, začal nový školní rok, v naší vesničce bylo hned s příchodem žáků veseleji. 
 
V úterý, 6. září  
Naposledy se sešli na poradu v tomto volebním období a také v dosavadním složení  
na „výjezdním zasedání “ zastupitelé obce. 
Starosta Michal Moravec pozval již tradičně do deštenské restaurace KAROLINA také jejich 
manželky, kterým poděkoval především za pochopení a trpělivost.  
Před večeří jsme si zahráli kuželky, po nich nahoře v restauraci starosta celkem zevrubně 
zhodnotil uplynulé volební období a poděkoval všem za činnost, jmenovitě poděkoval Jirkovi 
Tomášovi, který už v nastávajících volbách a po několika obdobích nebude kandidovat. 
Večeře proběhla k plné spokojenosti, v Karolíně, jak všichni víme, se vaří skvěle. Bylo  
to velmi příjemné zakončení společné činnosti v obecním zastupitelstvu. 
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V průběhu září začalo opět pravidelné cvičení s prvky jógy, které vede Terezka Mičková 
každou středu od 18,30 v naší sokolovně. 
 
V úterý, 13. září 
Proběhl na obecním úřadě pravidelný půlroční audit. Auditoři opět konstatovali, že za uply-
nulé období nebyly shledány žádné nedostatky. Uznání patří především našemu starostovi 
Michalu Moravcovi a paní účetní Radce Kopejtkové. 
 
V sobotu a v neděli 17. a 18. září  
Se konaly tradiční závody RACER BUGGY na závodišti dobřanského AMK.  
 
22. září, ve čtvrtek 
V dobřanské sokolovně se konalo od 19,00 poslední veřejné zasedání za uplynulé volební 
období. Starosta poděkoval dosavadním zastupitelům a zhodnotil, co se v obci za čtyři roky 
podařilo i to, co by se mohlo uskutečnit v dalším období. Vzhledem k nadcházejícím volbám 
do obecního zastupitelstva přišlo více občanů, než obvykle. V průběhu schůze starosta 
představil nové kandidáty a požádal je, aby přiblížili své představy o své práci pro obec. 
 
V pátek, 23. září 
Od 14,00 do 22,00 a v sobotu, 24. září od 10,00 do 14,00 
Proběhly v Dobřanech volby do obecního zastupitelstva. Kandidátů bylo 9 na možných  
7 míst. 
Možnost volit mělo cca 100 občanů, kterým bylo více než 18 let. K volební urně, umístěné 
v zasedací místnosti obecního úřadu přišlo a odevzdalo svůj hlas celkem 77 obyvatel Dobřan. 
Procentuálně je to již tradičně mnohem vyšší účast, než je celostátní průměr. A zvoleno bylo  
7 zastupitelů. 
 
Ve středu, 28. září  
Proběhl i u nás státní svátek, který je na památku české státnosti a výročí smrti Českého 
knížete svatého Václava. 
 
V pátek, 30. září  
V Bystrém na faře proběhla od 18,00 schůzka tzv. Pastorační rady farnosti, která projednává 
za předsednictví P. Jana Barborky a účasti zástupců obcí akce i problémy katolické farnosti. 
 
V neděli, 2. října 
Pravidelná mše v kostele sv. Mikuláše od 11,00 - účast 19 věřících.  
 
V pondělí, 8. října 
Od 10,00 se konala tradiční podzimní brigáda našich sokolů. Tento den je v kalendáři označen 
také jako památný den sokolstva, takže se to i symbolicky hodilo. Účast byla pěkná, jako 
vždy, podrobněji informuje ve své zprávě starostka Sokola Martina Linhartová. 
 
Na úterý, 18. října  
Svolal dosavadní starosta Michal Moravec do zasedací místnosti obecního úřadu od 19,00 
ustavující zasedání nově zvoleného zastupitelstva obce Dobřany. 
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Nově zvolení zastupitelé navrhli, aby se stal starostou obce opět pan Michal Moravec, neboť 
pro volbu do této funkce ho kvalifikuje jeho dvacetiletá úspěšná práce pro naši obec.  
 
Také jeho morální profil, skvělé rodinné zázemí a schopnosti citlivě i ochotně komunikovat 
s občany a bez ohledu na svůj čas- jako neuvolněný starosta- pomáhat řešit jejich problémy. 
 
Tento návrh byl jednomyslně schválen. Starostou obce Dobřany se tedy po čtvrté za sebou 
stal Michal Moravec. Blahopřejeme! 
U zastupitelů došlo k doplnění počtu na sedm členů, úplně novým zastupitelem byl zvolen 
pan Mgr. Josef Balcar, učitel v naší mateřské školce v Bystrém.  
 
V pátek, 21. října  
Od 18,00 schůze Pastorační rady farnosti v Bystrém. Za obec Dobřany se účastní Honza Moc. 
Mimo jiné schváleny Mše svaté o vánočních svátcích, u nás v Dobřanech se bude opět konat 
půlnoční i pro rodiče s dětmi na Štědrý den od 16,00. 
 
V sobotu 22. října 
V sokolské klubovně náš Jirka Moravec oslavil své životní jubileum. Za obec jsme popřáli 
pevné zdraví a samozřejmě předali dárek. Svá blahopřání i dárky přišli předat také zástupci 
našich sokolů, hasičů a seniorů. Přišlo přát také známé dobřanské kulturní sdružení „Dvanáct 
měsíčků“ se svou veselou šarádou! Večer s bohatým občerstvením probíhal do pozdních 
večerních, pro některé z nás až do ranních hodin. Gratulujeme a děkujeme! 
 
Ve středu, 26. října 
Porada organizačního výboru dobřanského SENIOR KLUBU. Potvrzen program na setkání 
seniorů 24. XI. Pozván jako přednášející host náš starosta pan Michal Moravec. 
 
Pátek, 28. října 
Státní svátek, 104. výročí vzniku samostatného československého státu. Ale i pro našeho 
souseda, pana Josefa Martínka také sváteční den. K jeho 80. narozeninám, které Pepa oslaví  
v neděli 30. října, jsme mu přišli popřát všechno dobré za obec, za hasiče, sokoly i seniory.  
V milém prostředí a u bohatě prostřeného stolu jsme si s ním připili na jeho zdraví. 
 
Neděle, 30. října 
Protože se blížil 1. a 2. listopad, svátek Všech svatých a Památka zesnulých- lidově Dušičky, 
uspořádal P. Jan Barborka na hřbitově v 17,00 modlitbu za duše všech našich zemřelých. 
Překvapilo, že letos přišlo více než pětadvacet sousedů, ale i někteří z okolních vesnic.  
 
6. listopad, neděle 
V našem kostele sv. Mikuláše pravidelná Mše svatá, sloužená panem farářem vždy první 
neděli v měsíci od 11,00. Přišlo 27 farníků. 
 
Úterý, 8. listopad 
Odpoledne nastoupila „mladá garda“ dobřanských seniorů na malou brigádu a postarala se  
o odklizení letní květinové výzdoby na návsi a u kostela. Květinové mísy odklizeny, pouze  
u pomníku padlých a u „Kalvárie“ díky Aleně Křížové, která každoročně věnuje jehličnany, 
buxusy a tůjky, naše děvčata vytvořila hezkou zimní dekoraci. Všem děkujeme! 
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Sobota, 12. listopad 
V půl desáté, tentokrát parta složená z „mladíků“ a vedená Marcelem, přivezla pěkný vánoční 
strom, který se napasoval do připraveného otvoru u zastávky. O elektrickou světelnou  
výzdobu se postaral z plošiny čiperný Michal ml. Docela mu to dalo práci, ale výsledek byl 
po rozsvícení velmi kladně oceněn. 
 
18. listopad, pátek 
V Bystrém v 18,00 setkání Pastorační rady farnosti, opět se řeší především organizační věci 
týkající se  bysterské farnosti. 
 
24. listopad, čtvrtek 
V 16,00 v sokolské klubovně 
pořádal setkání SENIOR 
KLUB DOBŘANY. Tento-
krát nám náš starosta Michal 
Moravec podrobně a velmi 
vtipně přiblížil letní putování 
na kolech pod „patentovou“ 
značkou D2D, která znamená 
dobřaňáci s druhými dob-
řaňáky.  
Samozřejmě to bylo zajímavé 
i veselé povídání, také hodně 
fotek z cesty na kolech dlouhé 
asi 500 km až k Baltu a do 
polských Dobrzan. Celkem  
jelo 13 statečných od Plzně a od nás a vše dopadlo přes náročnou cestu dobře. Jak jinak,  
že, dobřaňáci? 
Teď moje poznámka. SENIOR KLUB se pořádá nejen pro seniory, ale i pro jejich přátele,  
jak v upoutávkách píšeme. Je mi ale docela líto, když přijde méně sousedů než obvykle- 
příprava našich i přednášejícího vždy zabere dost času i práce. Pak se ovšem vnucuje 
myšlenka či nechtěný pocit, jestli má vlastně cenu podobná společná setkání se sousedy 
organizovat?   
  
26. listopad, sobota 
Pro charitu Broumov dopoledne možnost u obecního úřadu předat sbírku potřebných věcí.  
Letos darovalo věci 12 rodin z Dobřan…Děkujeme! 
 
Neděle, 27. listopadu 
Adventní neděle tentokrát přišla o trochu dříve. Tradiční rozsvícení vánočního stromu nastalo 
v 18,00, napotřetí se povedlo. Náš starosta Michal Moravec popřál všem přítomným- 
vystřídalo se přes šedesát nejen dobřanských sousedů- krásné a pohodové vánoční svátky  
a pevné zdraví v pomalu či vlastně rychle přicházejícím novém roce. 
K dobré náladě samozřejmě velmi přispěla předvánoční atmosféra a především stánek 
s občerstvením, kde se nabízel groček, svařák, punč, čaj i něco k zakousnutí. Poděkování  
za milou obsluhu patří Simče, Mirce, Anetce, Míšovi i těm ostatním, kteří stánek postavili  
a zprovoznili. 
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A už je tady prosinec, stále s nebývale příjemným počasí. 
 
Neděle, 4. prosince 
V kostele sv. Mikuláše Mše svatá. Tentokrát zastupoval našeho faráře Jendu Barborku Páter 
Tomáš Hoffman z Vesmíru. Pro některá místní děvčata je to téměř hlavní důvod, proč přijít 
do kostela. P. Hoffman má v sobě asi jakési charisma. Při mši došlo k požehnání adventních 
věnců, i virtuálně těch, které mají farníci doma. V kostele bylo i zásluhou sedloňovských 
sousedů kolem třiceti přítomných. 
Pan farář také pozval všechny do Dobřan na půlnoční mši svatou, která se koná opět na Štědrý 
den v 16,00. Platí to i pro rodiče s dětmi, které si mohou přinést zabalené mince a pověsit je 
na stromeček a ty se použijí na charitativní účely. Kdo si chce odnést z kostela Betlémské 
světlo, ať si přinese z domova lucerničku! 
 
V neděli, 4. prosince  
I u nás v Dobřanech, tak jako všude v Česku naděloval hodným dětem dárky svatý Mikuláš. 
Pomáhali mu veselí čerti i anděl v režii Natálky, Anetky, Matěje, Kuby a Míši. Tradice u nás 
stále žije, a to je dobře. 
 
Také na poradě SENIOR KLUBU, která se konala v úterý, 6. prosince, tajně nadělil dárky 
Mikuláš pro hodné členy výboru. Na základě tohoto překvapivého ocenění jsme se rozhodli, 
že pozveme ještě jednou letos naše seniory na předvánoční posezení do sokolské klubovny. A 
to ve čtvrtek, 15, prosince od 16,00, bude svařáček, grog, také koledy si pustíme. Hlavně 
přijďte, senioři i přátelé seniorů. 
 
Sobota, 10. prosince 
V dobřanské Sokolovně se pořádá od 16,30 Adventní posezení. 
Pojmenování období čtyř týdnů před Vánocemi názvem Advent pochází od věřících 
katolického náboženství a znamená přicházení, očekávání příchodu Spasitele, Ježíše Krista.  
 
U nás V Dobřanech se tradičně v tomto období koná mikulášské nadílení pro děti. S nimi 
přicházejí i rodiče, babičky a další návštěvníci. 
Letos, po dvouleté přestávce, za kterou mohl covid, přišlo přes šedesát občanů i občánků. 
Předčilo to naše očekávání, radost měl i svatý Mikuláš, krásný anděl i dva rozjívení čerti. 
Některé děti měli trochu obavy, hlavně z nezbedných čertů, ale většina si pro svou nadílku 
přišla, dokonce přednesly naučené básničky. A po nadílce bylo veselo i dospělým, akce se 
protáhla do půlnoci a myslím, že všem se to líbilo. 
 
Čtvrtek, 15. prosince 
Od 16,00 v klubovně dobřanské sokolovny proběhlo předvánoční posezení sousedů a přátel 
SENIOR KLUBU. 
 
Děkujeme všem, kteří přispěli letos svými příspěvky do zpravodaje a všem čtenářům přejeme 
pevné zdraví, pohodu o Vánocích a v novém roce 2023 jenom dobré zprávy! 

Honza Moc 
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Vánoční křížovka pro potěšení 
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1 vánoční písnička 
2 poslední měsíc v roce 
3 věší se na stromek 
4 kořeněné vánoční pití z vína 
5 vánoční ryba 
6 pletený mazanec 
7 kde Ježíšek spal 
8 vánoční upečené sladkosti 
9 příloha ke štědrovečerní večeři 
10 když ho rozkrojíme, vidíme hvězdičku 
11 předvánoční doba 
12 hvězda nad betlémem 
13 chodí s čertem a andělem 
14 oblíbené vánoční cukroví 
15 symbol Vánoc rostoucí na stromě       AM 



USNESENI
z XXII. veFejn6ho zaseddni obecniho zastupitelstva obce Dobiany dne22,9.2022

I. BERE NAVEDOMi

1.

2.
3.

4.

5.

6.

Kontrolu plndni usneseni z piede5ldho VZ
Zprhvu o finandnfm hospodaieni obce k31.8.2022
Rozpodtov6 opatieni d. 5 12022, 612022,
Zprhvuo ZS aMS tl o.p.s.
Zprhvu o zhodnoceniprhce OZ
Dildi piezkoum6ni hospodaieni obce

Michal Moravec
starosta

1.

2.

3.

II. SCHVALUJE

Program veiej n6ho zasedfni
Nabidku nazpracovdni Zmdny E.2lJP Dobiany od spolednosti Regio
Nabidku nazpracov6nf projektu na napojeni vrtu od spolednosti Akvopro

III.. UKLADA

l. Zajistit Lddost o dotaci na KHK na zmdnu (,,2rJP Dobiany
zodpovid6: starosta termin: 15.II.2022

Vlisledek hlasov6ni:

V Dobianech dne 22.9.2022

mfstostarosta



USNESENI

z Ustavujiciho veiejn6ho zasedfni obecniho zastupitelstva obce Dobiany dne 18. 10.

2022

I. BERE NA VfDOMi

1. Vysledky voleb v obci do OZ ze dne 24.9.2022
2. Rozpodtov6 opatieni d.712022

II. SCHVALUJE

1. Program Ustavujiciho veiejn6ho zasedhni OZ
2.Dva mistostarosty.
3. Zvoleni starosty Michala Moravce a mistostarostky Bc. Martina Linhartov6 a mistostarosty
Jana Moce.
4. Zvoleni dlenri Finandniho vyboru - Piedseda: David Moravec dlenov6: Josef Svorc, Mgr.
Josef Balcar
3. Zvoleni dlenri Kontrolniho vyboru - Piedseda: Marcel KiiZ dlenove: Josef Svorc, Mgr.
Josef Balcar
4. Odmdny neuvolndnych zastupitehi obce
5. Opr6vndni starosty schvalovat rozpodtov6 opatieni do vy5e 100.000,- Kd zajednotlivou
poloZku rozpodtu a v piipadd rozpodtov6ho zapojeni ridelovd piiddlenych finandnich prostiedkt
z jinych rozpodtri
6. Jednaci i6dOZ
7. Michala Moravce k zastupov6ni obce pii jedn6ni v org6nech DSO Region Orlick6 hory
8. Michala Moravce k zastupov6ni obce pii jedn6nich v org6nech Euroregionu Glacensis
9. a souhlasi se zafazenim v5ech katastr6lnichizemi obce Dobiany, do rizemni prisobnosti

M_istni akdni skupiny POHODA venkova, pro obdobi 1et.2022 -2026
10. Clenstvi v Mistni akdni skupind POHODA venkova, lC 27005577, se sidlem Yal26,

518 01 DobruSka
11. Svym z6stupcem pro dlenstvi v mistni akdni skupind POHODA venkova, starostu obce

Michala Moravce a n6hradnika mfdtostarostku Bc. Martinu Linhartovou
12. nabidku spolednosti VEMEX energie a. s. na doddvku elektrick6 energie pro obec od 1. 1.

2023 na dobu neurditou.
13. Piijem dotace z MMR na akci ,,2022 - 4 TI Dobiany"

V;fsledek hlasov6ni: Pro:7 Proti: 0 ZdrZeli se: 0

V Dobianech dne 18. 10. 2022

Michal Moravec
stqrosta

Bc. Martina Linhartovd
mfstostarostka



AGRO CS a.s. EKOAKVA LABORATOŘ
č.p. 265, 552 03 Říkov                č.p. 265, 552 03 Říkov

     Zkušební laboratoř č.1468 akreditovaná ČIA
IČ 64829413              podle ČSN EN ISO/IEC 17025:2018
DIČ CZ64829413                      e-mail: agrocs.lab@agrocs.cz
www.agrocs.cz                      tel.: 491 457 148, 161

PRTYP-2A-I List: 1/2

PROTOKOL O ZKOUŠCE č.1801/I/2022
Zákazník: Obec Dobřany

Dobřany 90
518 01 Dobruška

Vzorek rozboru č.: 1790
Účel zkoušky: převzorkování-nevyhovující parametr
Popis (matrice): pitná voda
Legislativa: Převzorkování odběrného místa z důvodu nevyhovujícího výsledku předchozího rozboru.
Rozsah stanovení: MB-ÚR 252/2004+Cl2
Místo odběru: Dobřany č.p.2, základní škola, kuchyň,dřez
Odběr provedl: Grulichová Jitka
Datum odběru: 25.10.2022
Čas odběru: 9:30 - 9:40
Do laboratoře dodáno: 25.10.2022
Data provedení lab. činností: 25.10.22 - 27.10.22
Místo provedení lab. činností: č.p. 265, 552 03 Říkov

Mikrobiologické a biologické Jednotka Hodnota Nej.st. Zkušební metoda  Limit  Typ  Hodnocení
ukazatele limitu  parametru
koliformní bakterie (ISO) KTJ/100ml 0 - SOP č.1.3.2 (ČSN EN ISO 9308-1: 2015) A max. 0 MH vyhovuje
Escherichia coli (ISO) KTJ/100ml 0 - SOP č.1.3.2 (ČSN EN ISO 9308-1: 2015) A max. 0 NMH vyhovuje
intestinální enterokoky KTJ/100ml 0 - SOP č.1.3.4 (ČSN EN ISO 7899-2) A max. 0 NMH vyhovuje
počty kolonií při 36°C KTJ/ml 0 - SOP č.1.3.7 (ČSN EN ISO 6222) A max. 40 MH vyhovuje
počty kolonií při 22°C KTJ/ml 1 44% SOP č.1.3.7 (ČSN EN ISO 6222) A max. 200 MH vyhovuje

Fyzikální a chemické Jednotka Hodnota Nej.st. Zkušební metoda  Limit  Typ  Hodnocení
ukazatele  limitu  parametru
chlor volný * mg/l 0,16 5% SOP č.1.5.2 (firemní metoda HACH) A max. 0,3 MH vyhovuje
teplota vody * °C 14,4 SOP č.1.5.1 (ČSN 75 7342) A 8 - 12 DH -------

                                                            Konec výsledkové části protokolu o zkoušce

Poznámka:
Výsledky zkoušek uvedené na všech listech protokolu se týkají pouze zkoušeného vzorku.
Odběr vzorku provedený laboratoří je dokumentován v "Protokolu o odběru", který je nedílnou součástí "Protokolu o zkoušce".
Bez písemného souhlasu zkušební laboratoře se nesmí protokol reprodukovat jinak než celý.
Laboratoř neodpovídá za informace dodané zákazníkem, včetně těch, které mají vliv na platnost výsledků.
Data dodaná zákazníkem jsou označena ve sloupci "Zkušební metoda" slovem "zákazník"
Pokud je v části "Odběr provedl" uvedeno "zákazník", výsledky se vztahují ke vzorku, jak byl přijat.
Zkoušky označené " * " byly provedeny v terénu. *

Vysvětlivky ke sloupcům "Nej.st." a  "Zkušební metoda":
"A" označuje zkušební metody a odběry, které jsou v rozsahu akreditace.
"N" označuje zkušební metody a odběry, které nejsou v rozsahu akreditace.
"SOP..." označuje standardní operační postup zkušební metody.
"SA" označuje zkušební metodu subdodavatele, která je v rozsahu akreditace, provedenou na základě písemného   souhlasu
 zákazníka.
"SN" označuje zkušební metodu subdodavatele, která není v rozsahu akreditace, provedenou na základě písemné žádosti 
zákazníka.
Protokol o zkoušce od subdodavatele je archivován, na požádání je zákazníkovi k dispozici.
"Nej.st." je rozšířená nejistota stanovení odpovídající 95% intervalu spolehlivosti. Je uvedena jako odhad relativní směrodatné 
odchylky v procentech násobený koeficientem=2. Nejistota stanovení nezahrnuje nejistotu odběru vzorku.



AGRO CS a.s. Protokol o zkoušce č. 1801/I/2022
č.p. 265 Datum vystavení protokolu: 27.10.2022
552 03  Říkov Vzorek č.: 1790
EKOAKVA LABORATOŘ

List: 2/2
"CHFMAV" - Chemické a fyzikální metody analýzy vod, STNL 1986
"F" označuje zkušební metodu, u níž byl uplatněn přiznaný flexibilní rozsah akreditace.

Vysvětlivky ke sloupci "Limit":
Ve sloupci jsou uvedené limitní hodnoty dle vyhlášky č.252/04 Sb.

Vysvětlivky ke sloupci "Typ limitu" :
MH - mezní hodnota
NMH - nejvyšší mezní hodnota
DH - doporučená hodnota, DH jsou nezávazné hodnoty ukazatelů jakosti pitné vody, které stanoví minimální žádoucí nebo 
přijatelnou koncentraci dané látky nebo optimální rozmezí koncentrace dané látky
*) - mezní hodnota představuje minimum a platí pro vody, u kterých je při úpravě uměle snižován obsah vápníku nebo hořčíku

Vysvětlivky ke sloupci hodnocení parametru:
Při hodnocení výsledků rozboru se porovnává naměřená hodnota se stanoveným limitem. Nejistota měření se přitom
neodečítá ani nepřičítá k výsledku měření.
vyhovuje - na základě výsledků zkoušek hodnocený parametr limitní hodnotě vyhovuje
nevyhovuje - na základě výsledků zkoušek hodnocený parametr limitní hodnotě nevyhovuje

nestan. - parametr (chuť) nebyl stanoven z důvodu nevyhovujícího výsledku mikrobiologického rozboru

Protokol zpracoval: Schneiderová Jana Protokol schválil:

V Říkově dne: 27.10.2022

........................................................
Mgr. Radka Cihlářová

zástupce vedoucího laboratoře



Ať už řešíte plyn, elektřinu, kroužky pro děti, cenu dopravy, či nájem, 
Královéhradecký kraj vám v krizi podá pomocnou ruku.

Pomoc nabízí sociální pracovníci 
na obcích a úřady práce. 
Informace vám poskytnou také 
knihovny a mateřská centra.

obraťte se na energetickou linku 

607 045 689 
v pracovní dny od 8 do 14 hod 

Navštivte i web vládního programu pomoci
 destnikprotidrahote.cz

a krajský energoweb 
 energie.kr-kralovehradecky.cz

http://destnikprotidrahote.cz
http://energie.kr-kralovehradecky.cz
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